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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utser vice ordförande 
Daniel Carlstedt (S) att tillsammans med ordföranden Gustav 
Johansson (M) justera dagens protokoll. Justering sker tisdag den 31 
maj 2022. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner dagordningen. 
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§ 3 
Medborgarförslag om uppfräschning av tunnel i Enskede  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2022/136 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag har inkommit till förvaltningen där författaren 
önskar en uppfräschning av tunnel och platsen kring tunneln. 
 
Ärendet har även i utbildningssyfte beskrivits för en femteklass som 
lär sig om samhällskunskap och om hur man påverkar samhället. 
 
Förvaltningen bedömer att åtgärder har utförts och ytterligare 
åtgärder kommer att utföras inom en snar framtid för att fräscha upp 
tunneln vid Stora gungans väg i Enskede. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/136-4 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om 
uppfräschning av tunnel i Enskede 

 EÅV 2022/136-3 Medborgarförslag om uppfräschning av 
tunnel i Enskede - personuppgifter maskade 
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§ 4 
Medborgarförslag om upprätthållande av koppeltvång  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2022/128 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag har inkommit till förvaltningen där 
förslagsställaren lyfter två punkter: 

 att en utredning om ordningsregeln om koppeltvång ska 
kvarstå, 

 att information om hundrastgårdar och hundrastområden ska 
uppdateras både digitalt och på plats. 

 
Förslagsställaren anser att det inte sker några betydande insatser för 
att upprätthålla de föreskrifter som finns gällande koppeltvång. Ett 
förslag är att vakter aktivt ska ge ut böter likt parkeringsvakter. 
 
Förvaltningen bedömer att den första frågan bör lyftas i 
kommunfullmäktige och med polismyndigheten. Det är Stockholms 
stads övergripande ordningsföreskrifter som reglerar bestämmelser 
och polismyndigheten som utför bötfällning av hundägare. 
 
Gällande den andra frågan är förvaltningen positivt inställd till 
förbättrad digital information om när och var man ska ha sin hund 
kopplad. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 

Särskilt uttalande 
Inge Pihlström (-) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Jag tackar för förvaltningens svar på skrivelsen. 20 § Hundar skall 
hållas kopplade på offentlig (allmän) plats med undantag av de 
områden där kommunen anordnat hundrastplatser. Frågan är vad 
som räknas till offentlig plats. Offentlig plats är: Offentliga platser i 
Sverige är enligt 1 kap. 2 § Ordningslagen: 
  
Allmänna vägar, Gator, vägar, torg, parker och andra platser som i 
detaljplan redovisas som allmän plats och som har upplåtits för sitt 
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ändamål, områden som i detaljplan redovisas som kvartersmark för 
hamnverksamhet, om de har upplåtits för detta ändamål och är 
tillgängliga för allmänheten, samt andra landområden och 
utrymmen inomhus som stadigvarande används för allmän trafik. 
Det är hundägarens skyldighet att ha denna kunskap om lokala 
ordningsstadgor 
  
Likt medborgarförslaget håller jag med om att en bättre 
information om hundrastplatser. En bra sida med 
hundägarinformation och karta över Stockholms samtliga 
rastplatser finns utmärkta. 
https://parker.stockholm/hundrastplatser/ Denna information kan 
Stadsdelsförvaltningen annonsera lämpligt i "Mitt I". 
  
I övrigt är det polis som utger ordningsbot och inget som 
förvaltningen kan utföra. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/128-4 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om 
upprätthållande av koppletvång 

 EÅV 2022/128-3 Medborgarförslag om upprätthållande av 
koppeltvång - personuppgifter maskade 
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§ 5 
Tertialrapport 1 år 2022 för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd  
EÅV 2022/306 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

tertialrapport 1 år 2022 för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd inklusive bilagor och överlämnar ärendet till 
kommunstyrelsen. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner ansökan 
om budgetjustering hos kommunstyrelsen med 13,3 mnkr 
för lokaländamål, Merkostnad för tomgångshyror, enligt 
bilaga 1.1. (Drift) 

3.  Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner ansökan 
om budgetjustering hos kommunstyrelsen med 1,3 mnkr för 
trygghetsskapande åtgärder enligt bilaga 1.2. (Investering) 

4. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner ansökan 
om budgetjustering hos kommunstyrelsen med 0,15 mnkr 
för God vattenstatus enligt bilaga 2. (Drift) 

5. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
omslutningsförändringar om 53,3 mnkr. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Tertialrapport 1 följer upp de mål och indikatorer som 
kommunfullmäktige fastställt i stadens budget 2022. I 
tertialrapporten redovisas resultat och analyser av nämndens arbete 
under perioden januari - april. 
  
Förvaltningen bedömer att nämnden bidrar till att 
kommunfullmäktiges tre inriktningsmål kommer att uppfyllas helt 
under året utifrån att nio av kommunfullmäktiges tolv 
verksamhetsområdesmål beräknas uppnås helt och tre delvis. 
Femton av sjutton nämndmål bedöms uppnås helt och två delvis. I 
bilaga 2 återrapporteras de uppdrag som majoriteten gav 
förvaltningen i samband med verksamhetsplanen 2022. 
 

Yrkande 
Gustav Johansson m.fl. (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag 
till beslut. 
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Beslutsgång 
Gustav Johansson (M) konstaterar att det finns ett förslag till beslut 
och finner att nämnden beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Särskilt uttalande 
Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnar ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
  
Vi i Socialdemokraterna och Vänsterpartiet har en annan inriktning 
i politiken, bortom den grönblåa majoritetens skattesänkningar och 
nedskärningspolitik. Något som pandemin har visat oss alla är 
behovet och vikten av en stark och hållbar offentlig sektor. 
Coronapandemin har satt fokus på välfärden, på de allra mest 
utsatta och på våldet. När samhället nu väl börjar öppna upp har vi 
en stor skuld till de som slitit inom vården och omsorgen, våra 
äldre och stadsdelens barn och unga. 
  
Det är glädjande att läsa hur stadsdelens äldreomsorgverksamhet 
har större andel som är heltidare än som arbetar deltid. Däremot 
har vuxna med ekonomiskt bistånd i stadsdelen ökat som ett resultat 
av att fler blivit arbetslösa och ligger nu 35 procent högre än 
stadens mål. Detta är både en följd av Coronapandemin och den i 
allmänhet inbromsade ekonomin. Här behöver förvaltningen göra 
allt i sin makt för att hjälpa människor att komma i arbete så snabbt 
som möjligt samt för att minska barnfattigdomen i vår stadsdel.  
  
Något vi finner mycket oroväckande är att antal vräkningar som 
berör barnfamiljer har ökat ännu mer från förra året. Vi vill 
påminna majoriteten om att vi har nollvision mot vräkningar av 
barnfamiljer i staden och att uppfylla den behöver prioriteras 
omedelbart. 
  
Ett första sommarjobb är en viktig del i att fler unga ska få 
arbetslivserfarenhet och tjäna sina första egna pengar. Det är 
därför tråkigt att det just nu ser ut som att 1 273 av de 1 964 
ungdomar som anmält intresse för ett kommunalt feriejobb ännu 
inte fått ett trots att det som vanligt finns stora behov av extra 
händer både i barn- och äldreomsorgen samt med att förbättra 
stadsmiljön i våra områden. 691 ferieplatser till sommaren är helt 
enkelt inte tillräckligt bra. Man borde här även titta på hur man kan 
få fler av våra upphandlade entreprenörer att ta ansvar och erbjuda 
sommarjobb till unga i vår stadsdel. 
  
Att barngrupperna i förskolan ökat med i snitt ett barn/grupp är en 
utveckling i fel riktning. Likaså tycker vi att vi måste intensifiera 
arbetet med att nå målet om att det ska finnas fler legitimerade 
förskollärare per barn i förskolan. 
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Vi ser med oro på siffran gällande orosanmälningar bland kvinnor 
som ökat med 95 anmälningar. Här måste förvaltningens 
socialtjänst göra allt i sin makt för att förebygga och motverka våld 
i nära relationer, i nära samarbete med t ex kvinnojourerna. 
  
Arbetet med att förbättra arbetsmiljön och minska sjukfrånvaron 
bland medarbetarna måste växlas upp för att sjukfrånvaron på 9 
procent ska kunna minskas. Här måste förvaltningen också noga 
följa de långvariga effekterna av pandemin och sätta in de insatser 
som behövs för att minska sjukfrånvaron. 
  
Årsmålet om att 65 procent av andelen inköpta måltider och 
livsmedel ska vara ekologiska uppnås inte helt under perioden. Inte 
heller under 2021 kunde målet uppfyllas, vilket är en tydlig 
indikator på att vi legat efter i arbetet under en längre tid. Att 
uppnå det här målet behöver prioriteras framåt. Även det 
systematiska klimatarbetet har släpat efter när vi inte haft en 
klimatsamordnare på plats. Vi ser fram emot att tjänsten tillsätts så 
snart som möjligt så att arbetet med Agenda 2030 och att minska 
vårt klimatavtryck kan intensifieras. 
  
Vi konstaterar med anledning av ovanstående att det är tydligt att 
våra budgetar för Stockholms stad hade gett förvaltningen betydligt 
mer resurser som hade kunnat användas för allt det viktiga 
förbättringsarbete som skulle behöva prioriteras och intensifieras. 
Vårt Enskede-Årsta-Vantör kan bättre! 
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§ 6 
Stadsrevisionens årsrapport 2021 för Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsnämnd  
Svar på remiss från stadsrevisionen, dnr RVK 2022/20 
EÅV 2022/312 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsrevisionen har granskat stadsdelsnämndens verksamhet under 
2021. Stadsrevisionen bedömer att nämnden har bedrivit 
verksamheten på ett ekonomiskt tillfredsställande sätt och att 
räkenskaperna är upprättade i enlighet med lagstiftning och god 
redovisningssed. Nämnden bedöms däremot inte ha bedrivit 
verksamheten på ett helt ändamålsenligt sätt och rekommenderas 
vidta olika åtgärder vad gäller kompetensförsörjning i förskolan, 
inköpsprocessen, förtroendekänsliga poster, köp av personlig 
assistans utförd av externa utförare och implementering av 
dataskyddsförordningen. 
 
Förvaltningen redovisar förslag på åtgärder för att möta de 
rekommendationer som revisionen lämnar, och föreslår att nämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Särskilt uttalande 
Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnar ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
  
Vi tillstyrker förvaltningens svar på revisionsrapporten och vi vill i 
positiva anda hävda: 
  
att det är viktigt att utveckla nämndens kompetensförsörjningsplan 
avseende förskoleverksamhetens kompetensförsörjning och 
kompetensutveckling eftersom vi står inför stora rekryteringsbehov. 
  
att vi anser att en aktuell riskanalys för nämndens vård och 
omsorgsboenden bör genomföras och fortsätta på samma höga nivå  
  
att i det uppsökande arbetet riktat mot äldre personer är viktigt och 
även förebyggande arbete bör kunna utvecklas speciellt inom 
hälsoområdet, utevistelser och social gemenskap  
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att även visa på att satsningar på förskoleverksamheter i Snösätra 
under året vänt tidigare års negativa tendens 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/312-4 Tjänsteutlåtande: Stadsrevisionens 
årsrapport 2021 för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 EÅV 2022/312-2.1 Årsrapport 2021 för Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsnämnd - Rapport från stadsrevisionen 
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§ 7 
Riktlinjer för föreningsbidrag i Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd  
EÅV 2022/170 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens förslag på riktlinjer för föreningsbidrag i 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutar att 100 000 
kronor är ett betydande belopp. 

3. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutar att 
riktlinjerna börjar gälla från och med den 1 augusti 2022. 

4. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutar att 
riktlinjerna ersätter riktlinjerna fastställda den 25 februari 
2022. 

5. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger 
stadsdelsdirektören i uppdrag att enligt 7 kap. 5 § 
kommunallagen (2017:725) kalla till och genomföra 
klargörande möten. 

6. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd överlåter enligt 7 
kap. 6 § kommunallagen (2017:725) åt stadsdelsdirektören 
att i sin tur uppdra åt annan anställd inom kommunen att 
besluta i stadsdelsdirektörens ställe. 

7. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutar att 
delegationen avseende klargörande möte gäller från och med 
den 1 augusti 2022. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet syftar till en översyn av Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnds riktlinjer för föreningsbidrag. Det finns ett behov 
av att revidera stadsdelsnämndens nuvarande riktlinjer för att 
säkerställa att de överensstämmer med stadens styrdokument. 
 
Enligt Stockholms stads reglemente för stadsdelsnämnderna (KFS 
2022:10) har varje stadsdelsnämnd inom sitt område hand om 
bidragsgivning till föreningar med utpräglat lokal verksamhet och 
kontakter med lokalt bedriven föreningsverksamhet. 
 
Kommunfullmäktige har i juni 2021 beslutat om riktlinjer avseende 
förenings- och kulturstöd – demokrativillkor. Kommunfullmäktiges 
riktlinjer innebär ett införande av ett så kallat demokrativillkor. 
 
De nya riktlinjerna från kommunfullmäktige och revisorernas 
synpunkter har till stor del legat till grund för förvaltningens förslag 
till stadsdelsnämndens nya riktlinjer för föreningsbidrag. 

Sida 14 (48)



Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2022 
 

2022-05-25 

 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har för närvarande två 
ansökningsperioder. För att möjliggöra långsiktighet och 
förutsägbarhet för stadsdelsområdets föreningar föreslår 
förvaltningen att stadsdelsnämnden inför en ansökningsperiod per 
år istället för två perioder per år. 
 
Ansökningsperioden föreslås infalla mellan 1 augusti till 30 
september varje år med möjlighet att söka både aktivitets- och 
verksamhetsstöd. 
 
Förvaltningen föreslår flera nya krav för att säkerställa att 
ansökande föreningar uppfyller villkoren som ställs i 
stadsdelsnämnden riktlinjer för föreningsbidrag. 
 
Inför varje ansökningsperiod föreslår förvaltningen att två 
informationsträffar om föreningsbidraget anordnas för att underlätta 
för föreningarna att söka föreningsbidrag. 
 
Vidare föreslår förvaltningen att en uppföljningsrapport genomförs 
årligen och redovisas till stadsdelsnämnden. 
 
Förvaltningen bedömer att de nya riktlinjerna kan komma att få 
positiva konsekvenser för jämställdhet. 
 

Särskilt uttalande 
Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnar ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
  
Vi tackar förvaltningen för arbetet kring föreningarnas 
förutsättningar att söka föreningsstöd/bidrag. Att tydliggöra 
kriterierna och förutsättningarna förstärker möjligheten för 
förvaltningen att söka sig till de föreningar som önskar samarbeta 
och utveckla samarbetet med staden och dess medborgare. 
  
Givet att delar av ansökningsprocessen skiljer sig från föregående 
år vill vi understryka vikten av att tydligt informera/kommunicera ut 
förutsättningarna för kommande års ansökningsperiod och framför 
allt vikten av att ta höjd för att antalet ansökningstillfällen går från 
två per år till ett ansökningstillfälle. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/170-1 Tjänsteutlåtande: Riktlinjer för 
föreningsbidrag i Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 EÅV 2022/170-4 Bilaga 1: Riktlinjer för föreningsbidrag i 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 EÅV 2022/170-3 Bilaga 2: Riktlinjer avseende förenings- 
och kulturstöd - demokrativillkor 
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§ 8 
Utredning av 4H-gård i Rågsveds naturreservat  
Rapport 
EÅV 2022/58 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta–Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

rapporten. 
2. Enskede-Årsta–Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i 

uppdrag att utreda och redovisa den fortsatta processen 
inklusive en kostnadsberäkning för att utveckla en 4H-gård i 
eller vid Rågsveds naturreservat. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen fick i 2022 års verksamhetsplan i uppdrag av 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd att utreda lämplig plats och 
innehåll för en 4H-gård, med målet att kunna fatta ett beslut om 4H-
gården under 2022. Rågsveds naturreservat har tidigare pekats ut 
som ett lämpligt område att utreda. 
 
Rapporten föreslår lämpliga alternativ av ytor för utveckling av en 
4H-gård samt innehåll utifrån områdets olika förutsättningar. 
 
Förvaltningen har varit i kontakt med 4H länsförbund i Stockholm 
för stöd i hur en gård kan startas. Miljöförvaltningen och 
stadsbyggnadskontoret har bidragit med information gällande 
reservatstillstånd och bygglovsansökan i naturreservatet. 
Fastighetskontoret har tagit fram en grov kalkyl för uppförandet av 
4H-byggnader. En mer exakt kalkyl kan tas fram efter Enskede-
Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut gällande den fortsatta 
processen inklusive en kostnadsberäkning. 
 
Förvaltningen kommer därefter ta fram en idéskiss och 
kostnadsberäkning över en framtida 4H-gård i eller vid Rågsveds 
naturreservat. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner rapporten och ger förvaltningen i uppdrag att utreda och 
redovisa den fortsatta processen inklusive en kostnadsberäkning för 
att bygga en 4H-gård i eller vid Rågsveds naturreservat. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/58-1 Tjänsteutlåtande: Utredning av 4H-gård i 
Rågsveds naturreservat 

 EÅV 2022/58-1.2 Bilaga 1: Vad är en 4H-gård? 
 EÅV 2022/58-1.1 Bilaga 2: Lämplig plats - analys 
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§ 9 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med Street Minds  
Överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
EÅV 2021/230 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

överenskommelsen om idéburet offentligt partnerskap med 
Street Minds. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger 
stadsdelsdirektören i uppdrag att teckna överenskommelsen. 

3. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger 
stadsdelsdirektören i uppdrag att fatta de beslut som krävs 
för att överenskommelsen ska fylla sitt syfte. 

4. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden och föreningen Street Minds har identifierat att 
det finns personer som får ekonomiskt bistånd men som inte kan 
delta i ordinarie arbetsmarknadsåtgärder hos exempelvis Jobbtorg 
eller Arbetsförmedlingen på grund av sociala problem som 
missbruk, psykisk ohälsa eller hemlöshet. 
 
För att bättre nå och stödja dessa personer bedömer förvaltningen 
det som värdefullt att samverka med Street Minds för att erbjuda 
aktiviteter som leder till arbete, boende, försörjning, egenmakt, 
meningsfullhet och ökad välfärd. 
 
Nämnden har sedan tidigare en överenskommelse om idéburet 
offentligt partnerskap med Street Minds. Överenskommelsen gäller 
till och med den 31 maj 2022. Båda parter är nöjda med 
partnerskapet och ser att ett fortsatt samarbete på sikt kan leda till 
kontakter, goda referenser, egen försörjning och en plats på 
arbetsmarknaden för målgruppen. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner överenskommelsen 
om idéburet offentligt partnerskap med Street Minds. Vidare 
föreslår förvaltningen att nämnden ger stadsdelsdirektören i 
uppdrag att teckna överenskommelsen samt fatta de beslut som 
krävs för att överenskommelsen ska fylla sitt syfte. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2021/230-4 Tjänsteutlåtande: Överenskommelse om 
idéburet offentligt partnerskap med Street Minds 

 EÅV 2021/230-5 Överenskommelse om idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) - Street Minds 
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§ 10 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med Rågsveds IF  
Överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
EÅV 2022/324 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

överenskommelsen om idéburet offentligt partnerskap med 
Rågsveds IF. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger 
stadsdelsdirektören i uppdrag att teckna överenskommelsen. 

3. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger 
stadsdelsdirektören i uppdrag att fatta de beslut som krävs 
för att överenskommelsen ska fylla sitt syfte. 

4. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Rågsveds IF och stadsdelsförvaltningen har uppmärksammat att det 
finns färre barn med aktiv och meningsfull fritid i Rågsved, 
Hagsätra och Högdalen/Bandhagen jämfört med andra områden i 
staden. Båda parter ser därmed ett stort behov av att tillgängliggöra 
organiserade fritidssysselsättningar till områdets barn, unga och 
familjer. 
 
Utifrån Stockholms stads mål att alla barn och unga ska ha rätt till 
en meningsfull fritid och att det ska vara ett särskilt fokus på 
grupper som inte nås av annan fritidsverksamhet, bedöms ett 
samarbete med Rågsveds IF komplettera och stärka 
stadsdelsnämndens arbete för att nå fler unga i ovan nämnda 
områden. 
 
Nämnden har sedan tidigare en överenskommelse om idéburet 
offentligt partnerskap med Rågsveds IF. Överenskommelsen gäller 
till och med den 31 maj 2022. Båda parter är nöjda med 
partnerskapet och ser att ett fortsatt samarbete skulle generera värde 
för respektive organisation och samhället där de verkar. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner överenskommelsen 
om ett idéburet offentligt partnerskap med Rågsveds IF. Vidare 
föreslår förvaltningen att nämnden ger stadsdelsdirektören i 
uppdrag att teckna överenskommelsen samt fatta de beslut som 
krävs för att överenskommelsen ska fylla sitt syfte. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/324-1 Tjänsteutlåtande: Överenskommelse om 
idéburet offentligt partnerskap med Rågsveds IF 
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partnerskap (IOP) - Rågsveds IF 
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§ 11 
Remiss av flyktingmottagande med anledning av 
händelseutvecklingen i Ukraina  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2022/383 
EÅV 2022/342 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat Flyktingmottagande med 
anledning av händelseutvecklingen i Ukraina för synpunkter. 
Stadens verksamheter behöver följa utvecklingen och ha beredskap, 
men också få förutsättningar för ett förstärkt arbete. 
 
Stadsdelsförvaltningen är positiv till att stadsledningskontoret 
försöker tydliggöra statens respektive kommunens ansvar och redan 
nu åskådliggör vilka verksamheter som kan komma att påverkas. 
Förvaltningen har några synpunkter på underlaget som handlar om 
möjliga behov av lokaler, påverkan på förskola, behov av jour- och 
familjehem, kommunikation och samhällsvägledning samt 
kostnader. Förvaltningen anser att förslaget till finansieringsmodell 
för ökade kostnader är bra. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Yrkande 
Gustav Johansson m.fl. (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag 
till beslut. 
  

Beslutsgång 
Gustav Johansson (M) konstaterar att det finns ett förslag till beslut 
och finner att nämnden beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Ersättaryttrande 
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett ersättaryttrande:  
  
Ett initiativärende har inkommit till stadsdelsnämnden mot 
bakgrund av flyktingmottagandet med anledning av 

Sida 23 (48)



Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2022 
 

2022-05-25 

händelseutvecklingen i Ukraina. Sverigedemokraterna ställer sig 
bakom att hjälpa flyktingar i vårt närområde under den tid som 
behövs, för att sedan tillse ett ordnat återvändande vid konfliktens 
slut. 
  
Vi anser att Stockholms stad ska ta sin del av det svenska ansvaret 
att hjälpa de ukrainska flyktingarna, som primärt består av kvinnor, 
barn och äldre. Det är särskilt viktigt att dessa personer ges en väg 
in i det svenska samhället och att en förvärrad segregation 
förhindras. Vidare uppfattar vi barnens möjligheter att fortsätta sin 
skolgång som särskilt prioriterad. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/342-3 Tjänsteutlåtande: Flyktingmottagande med 
anledning av händelseutvecklingen i Ukraina 

 EÅV 2022/342-1.1 Remissunderlag: Tjänsteutlåtande om 
flyktingmottagande med anledning av händelseutvecklingen 
i Ukraina 
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§ 12 
Remiss av samråd om detaljplan – Sandhagen 15 m.fl. 
(Slakthusområdet etapp 2A)  
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2019-06180 
EÅV 2022/275 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret i Stockholms stad har skickat detaljplan 
Kulturkvarteren, etapp 2A i Slakthusområdet på remiss till 
stadsdelsnämnden. 
 
Syftet med detaljplanen är att genom utveckling förvandla 
Slakthusområdets norra del från industriområde till ett 
centrumområde. Bostäder, gymnasieskola och en blandning av olika 
verksamheter skapar en trygg och levande stadsdel samtidigt som 
värdefulla kulturhistoriska byggnader bevaras. 
 
Förvaltningen är positiv till skapandet av en aktiv och mer rekreativ 
stadsdel. Samtidig lyfter förvaltningen ett ökat behov av drift och 
underhåll av stadsmiljön som parker och andra gröna ytor i ett 
framtida besökstätt Slakthusområde. Då antalet bostäder är relativt 
få i förhållande till kontor och butiker ska trygghetsskapande 
åtgärder beaktas. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Särskilda uttalanden 
Gustav Johansson m.fl. (M), Urban Rybrink (L), Ola Gabrielson 
(MP) och Christina Peterson (C) lämnar ett gemensamt särskilt 
uttalande: 
  
Majoriteten ställer sig positiva till förvaltningen svar och önskar att 
ytterligare förstärka specifika punkter i det som förvaltningen tagit 
upp i ärendet. 
  
Det kommer vara ett stort behov av grönska och gröna ytor i 
området. Detta behov måste tidigt i processen planeras in. Genom 
att öka trädplantering kan vi motverka urbana värmeöar som 
annars riskerar uppstå. Det är också viktigt att hantera 
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dagvattenfrågan och även där kan trädplantering vara en av 
lösningarna. 
  
Vi bör tillfredsställa behovet av friytor för barn och ungdomar. Det 
är trångt i en stad men utrymme för rekreation i någon form måste 
få ta plats. I detta arbete bör även takytorna tas i beaktande. 
  
Vi behöver säkerställa bra villkor för biologisk mångfald och 
kulturutövning i området. Specifikt behöver vi stödja pollinerare 
och deras tillgång till mat och andra behov i området. I detta arbete 
vill vi gärna se över möjligheterna till vertikala odlingar, 
takodlingar etc. 
 
Slutligen vill vi att alla delar av Stockholm ska få leva. När vi 
planerar nya områden är det viktigt att att bostäder, arbetsplatser 
och kulturliv planeras på ett sätt att de inte står i konflikt eller stör 
varandra, även i de fall då kulturlivet pågår under obekväma tider. 
  
Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnar ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
  
Vi tillstyrker förvaltningens svar på remissen och vill dessutom 
särskilt påpeka att det är viktigt att man i Slakthusområdet beaktar 
äldres plats och boende i området samt att några LSS-boende för 
personer med särskilt stöd planeras in. 
  
Det är också viktigt i den fortsatta planeringen att man beaktar och 
planerar för fria ytor för gymnasieskolan och i övrigt för barn och 
unga. Man bör i den fortsatta planeringen ta fram fler ytor för 
barnen. Enl. Boverkets rekommendationer så skall varje barn/elev 
ha ca 30kvm friyta lite beroende på åldern på barnen. Man bör 
beakta barnens möjligheter till platser att vistas på framöver och 
försöka tillfredsställa planeringen ur ett positivt barnperspektiv 
  
Dessutom behöver man möjliggöra ideella kulturaktiviteter och 
föreningsliv. Därför behöver kulturhus och lokaler för föreningsliv 
planeras in. De s.k. kulturkvarteren skall möjliggöra flera olika 
typer av användningsområden i en levande och funktionsblandad 
stad. Äldre människor, ideella föreningar och olika 
funktionsvariationer måste ha en plats i kulturkvarteret. 
  
Entréer i gatunivå behövs för att tillgänglighetskraven ska klaras. 
Busstrafik med närtrafik behöver också planeras in. 
  
Vi ser med tillförsikt att dagvattnet skall separeras i planområdet 
och att användas för bevattning. Resten separeras och sammanförs 
i ett kombinerat system via reningsverk till Saltsjön. 
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Vi delar också förvaltningens oro för skyfall och omtydliggöra hur 
man fördröjer dessa i en tid med temperaturhöjning och allt fler 
skyfall. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/275-4 Tjänsteutlåtande: Remiss av samråd om 
detaljplan - Sandhagen 15 m.fl. (Slakthusområdet etapp 2A) 

 EÅV 2022/275-1 E-post om planärende på samråd - 
Sandhagen 15 m.fl. (Slakthusområdet Etapp 2A) i stadsdelen 
Johanneshov 

 EÅV 2022/275-1.1 Remissunderlag: Planbeskrivning 
Sandhagen 15 m.fl. (Slakthusområdet Etapp 2A)  

 EÅV 2022/275-1.2 Remissunderlag samrådsbrev Sandhagen 
15 m.fl. (Slakthusområdet Etapp 2A) 

 EÅV 2022/275-1.3 Remissunderlag: Plankarta - Sandhagen 
15 m.fl. (Slakthusområdet Etapp 2A) 

 EÅV 2022/275-2 Begäran om anstånd avseende ""Remiss av 
samråd om detaljplan - Sandhagen 15 m.fl. (Slakthusområdet 
Etapp 2A)", dnr 2019-06180 

 EÅV 2022/275-3 Begäran om anstånd beviljas 
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§ 13 
Remiss av Stockholms stads strategi för fritidsbåtslivet  
Remissvar dnr KS 2022/333 
EÅV 2022/299 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har skickat Stockholms stads strategi för 
fritidsbåtslivet på remiss till stadsdelsnämnden. 
 
Genom strategin syftar Stockholms stads idrottsförvaltning till att 
samordna olika förvaltningars ansvarsområde för åtgärder, för att 
möjliggöra bevarandet och utvecklingen av fritidsbåtlivet i 
Stockholms stad. 
 
Strategin identifierar utmaningar samt steg mot förbättringsåtgärder 
för att arbeta mot en mer miljövänlig och hållbar utveckling av 
fritidsbåtlivet. 
 
Förvaltningen är generellt positiv till strategin. Förvaltningen har 
främst synpunkter på strategi kopplad till prioritering av 
tillfartsvägar samt kring metod av utfasning av miljögifter. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 
 

Särskilt uttalande 
Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnar ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
  
Stockholm är byggt på öar i mötet mellan Östersjön och Mälaren. 
Båtlivet har därför i århundraden präglat Stockholm. Det 
strategiska läget har historiskt varit en grund för Stockholms 
ekonomiska utveckling och det var med båt man tog sig mellan 
malmarna. Även om båtlivet har förändrats är läget vid vattnet 
fortfarande av stort värde för staden och stockholmarna. Våra 
vatten trafikeras av alltifrån kryssningsfartyg och godsfartyg till 
fritidsbåtar, bastuflottar och kajaker. Längs vattnen har vi några av 
våra viktigaste rekreationsstråk med långa sammanhängande 
strandpromenader. På sommaren fylls stränder, klippor och 
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bryggor med badande stockholmare och besökare. 
  
Det är viktigt att staden tar tillvara och utvecklar tillgången till 
Stockholms unika vattenkontakt. Vi välkomnar därför förslaget till 
strategi för fritidsbåtlivet. 
  
I strategin kan vi läsa att fritidsbåtarna uppskattas som en del av 
stadsbilden även för dem som inte har en båt. Det står också att 
fritidsbåtlivet skapar fina mötesplatser och aktiviteter i 
vattenrummet och längs med stränderna. Vi delar delvis denna bild, 
men menar att mer kan göras för att tillgängliggöra både båtliv och 
bryggor för stockholmarna. Relativt få stockholmare har trots allt 
tillgång till en egen båt. 
  
Idag är småbåtshamnar i många fall otillgängliga för allmänheten, 
samtidigt som de tar värdefulla platser i anspråk. Bryggor spärras 
inte sällan av med gallergrindar, stängsel och taggtråd. För den 
majoritet av stockholmarna som inte äger någon båt är värdet av 
sådana bryggor begränsat. Vi vill därför se en skärpning av 
strategins åtgärd om att föra dialog med berörda båtklubbar om 
hur båtområden kan öppnas upp för att öka tillgängligheten till 
attraktiva strand- och parkområden. Det kan handla om att öppna 
upp bryggor för allmänheten, att öppna upp låsta grönytor eller att 
öppna upp klubbstugor för caféer. Att äga en båt bör inte vara en 
exklusiv biljett för att få vistas på vissa av stadens ytor. 
  
Utvecklingen med båtpooler är i det här avseendet glädjande. Att 
kunna hyra olika sorters båtar, alltifrån några timmar till veckovis, 
är en utveckling som kan möjliggöra för fler att ta del av 
fritidsbåtlivet utan att själv äga en båt. 
  
Vi välkomnar det övergripande målet om att skapa förutsättningar 
för fler småbåtshamnar, gästhamnar och daghamnar. Det är 
positivt och viktigt att många båtbryggor driftas av föreningar som 
håller kostnader nere och möjliggör för fler oavsett ekonomi att 
kunna ha båt. 
  
Det är dock viktigt att nya hamnar inrättas på ändamålsenliga 
platser. Utgångspunkten måste vara att öka stockholmarnas 
tillgång till vattennära rekreation. Ibland kan det handla om att 
anlägga en ny badplats, att utveckla ett vattennära parkområde 
eller att anlägga en ny småbåtshamn. Nya hamnar ska anläggas på 
platser och sätt som öppnar upp snarare än hindrar vattennära 
rekreation för stockholmarna. Att bara ha som mål att öka antalet 
hamnar kan vara ett alltför trubbigt mål. På varje ny plats måste 
olika värden vägas mot varandra. 
  
För att öppna upp befintliga båtuppläggningsplatser och 
båthamnar behöver mark saneras. Stockholms stad har enligt 
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länsstyrelsen 48 förorenade områden med den högsta riskklassen 
som innebär störst risk för människors hälsa och miljö. En stor del 
av dessa är båtuppläggningsplaster (30 av 48 områden). De allra 
giftigaste platserna i staden är alltså oftast båtuppläggningsplatser. 
Staden måste ta fram en tidplan och finansieringsplan för sanering 
av dessa. 
  
I strategin saknas det också resonemang om hur nya 
fritidsbåtshamnar och båtuppställningsplatser ska tillskapas utan 
att marken och sedimenten blir förorenade. Det måste ställas krav 
på verksamheten och på de båtar som flyttas dit. 
  
Användningen av giftiga båtbottenfärger måste minska. Under förra 
mandatperioden inledes ett viktigt arbete med tillsyn av båtklubbar 
med inriktning på minskad användning av skadliga båtbottenfärger. 
Majoriteten har dock tagit bort finansieringen för detta arbete. Vi 
menar att arbetet behöver fortsätta och att miljö- och 
hälsoskyddsnämnden ska vara pådrivande för att fasa ut skadliga 
båtbottenfärger, något som också måste ske på nationell nivå och i 
samverkan med branschen. Stockholms stad bör också främja 
tillkomsten av fler båtbottentvättar. 
  
Det gemensamma miljöarbetet mellan Stockholms Stad och 
samtliga ideella båt föreningar måste återupptas omgående. Ett 
giftfritt båtliv i staden gynnar samtliga båtföreningar, allmänhet 
och natur. Saneringen av mark och båtar är prioriterat, och därför 
bör det ekonomiska stödet återupptas till stadens samtliga ideella 
båtföreningar. Eftersom sanering av småbåtshamnar och blästring 
av båtar är en kostsam process som de ideella föreningarna inte 
klarar att bära själva, bör staden tillsammans med båtföreningarna 
ta fram en handlingsplan för det. På så sätt kommer stadens 
invånare kunna nyttja Stockholms vattendrag och stränder mer 
aktivt än idag, tillsammans med ett mer levande naturliv. 
  
Miljöförvaltningen har sedan år 2016 drivit ett projekt där 
metallhalterna på båtskroven mättes. Projektet avvecklades tyvärr 
år 2020. Under projektet framkom att mätningarna utgjorde ett 
mycket bra stöd för båtklubbarna, både för att bibehålla 
engagemang hos sina medlemmar och för att kunna prioritera vilka 
båtskrov som behövde saneras först. Staden behöver bedriva ett 
förebyggande arbete med båtklubbarna utifrån lärdomarna från 
projektet. 
  
Slutligen vill vi framföra att strategin behöver ha ett start- och 
slutdatum, precis som stadens andra strategier och 
handlingsplaner. Datumsatta strategier är viktiga för 
ansvarsutkrävandet och utgör en naturlig tidpunkt då det 
övergripande arbetet med strategin utvärderas. Ett slutdatum kan 
även sätta press på styrande majoriteter att agera i frågorna. Detta 
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saknas i strategin för fritidsbåtslivet och riskerar alltså att försvåra 
uppföljningen av målen i den. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/299-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av Stockholms 
stads strategi för fritidsbåtslivet 

 EÅV 2022/299-1 Remissbrev: Följebrev om Stockholms 
stads strategi för fritidsbåtslivet  

 EÅV 2022/299-1.1 Remissunderlag: Protokollsutdrag 
Idrottsnämnden om Stockholm stads strategi för 
fritidsbåtslivet 

 EÅV 2022/299-1.2 Bilaga - Strategi för fritidsbåtlivet 
 EÅV 2022/299-1.3 Remissunderlag: Tjänsteutlåtande 

idrottsförvaltningen om Stockholm stads strategi för 
fritidsbåtslivet 
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§ 14 
Remiss av ansökan om serveringstillstånd, ThaiStyle  
Svar på remiss från socialförvaltningen, SoN dnr 
9.1.1-3954/2022 
EÅV 2022/294 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan 

om serveringstillstånd för ThaiStyle AB, Sofielundsplan 
40A, 121 35 Johanneshov, måndag till söndag mellan 
klockan 11:00 – 21:00 till allmänheten på uteservering. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd överlämnar 
yttrandet till socialförvaltningens tillståndsenhet. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningen tillståndsenhet bereder ansökningar från 
Stockholms stads restauranger om serveringstillstånd för 
spritdrycker, vin, öl och andra jästa alkoholhaltiga drycker. 
Socialförvaltningens tillståndsenhet skickar ansökan på remiss till 
stadsdelsnämnderna. 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått ansökan om 
serveringstillstånd på remiss. Remissen inkom den 25 mars 2022. 
Genom att skicka ansökningar om serveringstillstånd på remiss till 
stadsdelsnämnderna ges en möjlighet att yttra sig om nyetablering 
av serveringsställen och sena serveringstider. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden tillstyrker ansökan om 
serveringstillstånd för ThaiStyle AB, Sofielundsplan 40A, 121 35 
Johanneshov, måndag till söndag mellan klockan 11:00 – 21:00 till 
allmänheten på uteservering. 
 

Yrkanden 
Gustav Johansson m.fl. (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag 
till beslut. 
  
Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) yrkar följande: 
  
Vi föreslår nämnden besluta: 
  

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd avstyrker ansökan 
om serveringstillstånd för ThaiStyle AB, Sofielundsplan 40A, 
121 35 Johanneshov, måndag till söndag klockan 11.00-
21.00 till allmänheten på uteservering 
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2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd överlämnar 
yttrandet till socialförvaltningens tillståndsenhet 

  
Med anledning av att ThaiStyle är en väldigt liten kiosk med endast 
sex platser på sin uteservering, inte mycket större än många 
korvkiosker, ställer vi oss kritiska till att verksamheten ska servera 
alkohol. Vi ser vidare problem med förvaring och att den skulle öka 
risken att unga personer som ej bör få tillgång till alkohol skulle 
kunna ta sig in och tillförskansa sig denna. Vi föreslår därför att 
nämnden avstyrker ansökan om serveringstillstånd. 
  
Inge Pihlström (-) yrkar följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att i övrigt anföra följande: 

  
Att erbjuda starköl till "en restaurang för avhämtning" kan en 
olaglig förmedling av alkohol att "ta med sig" uppkomma. Vid egen 
"besiktning" av thaikiosken fanns ingen i bemärkelse uteservering, 
utan endast 4 olika café grupper med två stolar till varje som står 
"utslängda" på trottoaren. Ingen stabil avgränsning finns vilket är 
ett av kraven för uteservering. 
  
Regler för uteservering på stadens mark När man använder stadens 
mark för uteservering måste man följa de regler som finns för hur 
en uteservering får se ut. 
  
Några viktiga regler: Uteserveringen ska ha en stabil avgränsning, 
till exempel ett staket. Allt ska rymmas innanför avgränsningen, till 
exempel menyskyltar och blommor. Uteserveringen ska vara 
tillgänglighetsanpassad. Uteserveringen ska vara städad och fri 
från reklam. ThaiStyle AB, 559005-0489 är en så kallad Thaikiosk 
som ligger vid en vändplan. De har inte några anställda och en 
omsättning 2020, 18.000kr med ett resultat 2020 -0.001 (Minus 100 
kr). 
  

Beslutsgång 
Ordförande Gustav Johansson (M) ställer Daniel Carlstedts m.fl. (S) 
och Hassan Jamas m.fl. (V) yrkande, Inge Pihlströms (-) 
yrkande och förvaltningens förslag till beslut mot varandra 
och finner att nämnden beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 
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Inge Pihlström (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/294-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av ansökan om 
serveringstillstånd, ThaiStyle 

 EÅV 2022/294-1 Remiss av ansökan om serveringstillstånd - 
ThaiStyle 
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§ 15 
Stadsdelsdirektörens information  
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerade om aktiviteter på 
Snösätra kulturplats och nytt förslag om friskvårdsbidrag i 
Stockholms stad. 
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§ 16 
Deltagande i Kvalitetsutmärkelsen 2022  
EÅV 2022/413 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner informationen 
och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
För att uppmärksamma och belöna framgångsrikt arbete med 
kvalitet och verksamhetsutveckling delar staden årligen ut 
Kvalitetsutmärkelsen. Syftet är att uppmuntra verksamheter att 
utveckla sin kvalitet och öka servicen för invånarna. Enheter som 
deltar ska ha en chef med budget- och personalansvar, en 
verksamhetsplan och minst fem medarbetare inklusive chef. 
Deltagandet ska anmälas till nämnden och protokollsutdrag ska 
skickas in till stadsledningskontoret senast den 17 juni 2022. 
 
En av stadsdelsförvaltningens enheter kommer att delta i 
Kvalitetsutmärkelsen 2022: enheten för samhällsservice på 
avdelningen Social omsorg vuxen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/413-1 Tjänsteutlåtande: Deltagande i 
Kvalitetsutmärkelsen 2022 
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§ 17 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger anmälningsärendena 
till handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 Protokoll förvaltningsgrupp 12 april 2022 
 Enskede-Årsta-Vantörs Sociala Delegation 21 april 2022 
 Enskede-Årsta-Vantörs Sociala delegationen 28 april 2022 
 Årsredogörelse 2021 för alla förvaltningar och bolag (1/2) 
 § 14 SoN 2022-04-26 
 14. 3.1.1-139 2022 Utvärdering av RVC-tjut 
 14. 3.1.1-139 2022 Utvärdering av relationsvåldscentrum 

(RVC) i Stockholms stad_bilaga 
 § 17 SoN 2022-04-26 
 17. Tjänsteutlåtande 3.2.2-104 2022 Inriktning av medel för 

lokala utvecklingsprojekt och studieresor 2023 samt 
redovisning-tjut 

 Kommunfullmäktiges beslut § 12 den 25 april 2022 – 
Årsredovisning 2021 med uppföljning av budget för 
Stockholms stad 

 Kommunfullmäktiges beslut § 13 den 25 april 2022 –
Revisionsberättelser över de kommunala nämndernas 
verksamhet för år 2021 jämte granskningsrapporter avseende 
bolagen 

 Kommunfullmäktiges beslut § 22 den 25 april 2022 
Reviderade riktlinjer för omsorg på obekväm arbetstid och 
reviderade riktlinjer för barnsäkerhet i Stockholms stads 
kommunala förskolor 

 Kommunfullmäktiges beslut § 23 den 25 april 2022 
Tillämpningsanvisningar för köhantering inom särskilt 
boende för äldre 

 Kommunfullmäktiges beslut § 24 den 25 april 2022 
Färdplan för äldreomsorgens utveckling samt 
kompetensutvecklingsinsatser i äldreomsorgen 

 Kommunstyrelsens ekonomiutskotts beslut § 4 den 27 april 
2022 Ny förskola på Kinnaredsgränd 69 i Östberga - 
genomförandeärende 

 Tjänsteutlåtande: Ny förskola på Kinnaredsgränd 69 i 
Östberga 

 Kommunstyrelsens ekonomiutskotts beslut § 5 den 27 april 
2022 Genomförandeärende om gruppboende, 
Trollesundsvägen 44 

 Tjänsteutlåtande: Genomförandeärende om gruppboende, 
Trollesundsvägen 44 

 Miljö- och hälsoskyddsnämndens beslut § 14, 2022-04-26 
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 Enskede-Årsta-Vantörs Sociala Delegation 12 maj 2022 
 Protokoll från möte med stadsdelsnämndens pensionärsråd 

2022-05-23 
 Tjänsteutlåtande: Svar på förvaltningsremiss av förstärka 

insatser mot brottslighet inom avfallsområdet 
 § 7 Hälsoskyddstillsyn på skolor och förskolor 2021 
 Protokoll från funktionshinderrådets möte den 2022-05.20 
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§ 18 
Redovisning av delegationsbeslut  
EÅV 2022/145 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger redovisningen av 
delegationsbeslut till handlingarna. 
 

Särskilt uttalande 
Ola Gabrielson (MP) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Enligt information i underlaget till ärende 18 har förvaltningen 
beslutat i delegation att Rågsveds Medborgarkontor ska hålla 
stängt under sommaren och upp till sex månader. I mail den 23 maj 
korrigerar förvaltningen uppgiften till att stängningen kommer att 
vara sex veckor. 
  
Vi ser det som olyckligt att kontoret, som öppnades för att sprida 
information om samhällets verksamheter och därmed öka 
förståelsen mellan myndigheter och invånare i en utsatt stadsdel, 
hålls stängt under valkampanjen, den kanske viktigaste perioden i 
samhällets kommunikation med medborgarna. Rågsved är ett 
område med lågt förtroende för samhället, kanske tydligast 
märkbart i att Rågsved har bland Sveriges lägsta valdeltagande. 
  
Förvaltningen hänvisar till att kontoret på Slakthusplan är öppet 
hela sommaren. Det är bra, men inte tillräckligt för att kompensera 
för stängningen. Vi vill därför att förvaltningen omprövar sitt beslut 
och håller Rågsveds Medborgarkontor öppet hela sommaren. Om 
det inte är möjligt vill vi att förvaltningen ser till att 
samhällsinformatörer ändå finns tillgängliga i Rågsved åtminstone 
på kontorstid, till exempel i en temporär informationskiosk på 
torget. Information bör finnas på de viktigaste lokala språken om 
hur valet går till och vem som har rösträtt. 
  
Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) ställer sig 
bakom Ola Gabrielsons (MP) särskilda uttalande. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/145-8 Redovisning av anmälda delegationsbeslut 
2022-04-08 till 2022-05-13 
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§ 19 
Stadsdelsnämndens frågor  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag 
att bereda skrivelsen nedan och återkomma till nämnden med svar. 
 

Inkomna skrivelser 
Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnar in en 
skrivelse om Kommunals uttalande till nämnden. 
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§ 20 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 21 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 22 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/500 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/500-1 22. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap 7 § föräldrabalken 
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§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/500 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/500-2 23. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap 7 § föräldrabalken 
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§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/500 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/500-3 24. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap 7 § föräldrabalken 
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§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/500 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/500-4 25. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap 7 § föräldrabalken 
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§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/500 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/500-5 26. Överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § föräldrabalken 
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/500 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/500-6 27. Anmälan av behov av särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 9 § föräldrabalken 
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